

## ■ Egypt's Foreign Reserves Rise to \$46.489 Billion in July

Central Bank of Egypt data showed that net foreign reserves rose by about \$ 105 million in July, reaching \$ 46.489 in July, compared to \$ 46.384 billion in June.

Egypt's external debt declined to record \$ 153.86 billion at the end of May 2024 compared to \$ 168.03 billion at the end of December 2023, a decrease of \$ 14.17 billion and an estimated rate of 8.43%.

In parallel with the significant decline in external debt levels, the CBE's net foreign reserves hit an all-time high of \$46.38 billion in June 2024, up \$13.26 billion since August 2022.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



أظهرت بيانات البنك المركزي المصري، ارتفاع صافي الاحتياطيات الأجنبية بنحو 105 ملايين دولار خلال يوليو الماضي، لتصل إلى 46.489 مليار دولار في يوليو بالمقارنة مع 46.384 مليار دولار في يونيو الماضي.

وتراجع الدين الخارجي لمصر ليصل 153.86 مليار دولار أميركي في نهاية مايو 2024 مقابل 168.03 مليار دولار في نهاية ديسمبر 2023، بانخفاض قدره 14.17 مليار دولار وبنسبة تقدر بحوالي 8.43 في المئة.

وبالتوازي مع التراجع الكبير في مستويات الدين الخارجي، سجل صافي الاحتياطيات الأجنبية لدى المركزي أعلى مستوياته على الإطلاق بقيمة 46.38 مليار دولار في يونيو 2024، بزيادة 13.26 مليار دولار منذ أغسطس 2022.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ■ Oil Falls After Surprise Increase in US Crude and Gasoline Inventories

Oil prices fell in early Asian trade on Wednesday, after a brief rebound in the previous session, after data showed an unexpected increase in crude and gasoline inventories in the United States, offsetting concerns about global oil supplies. Crude oil, gasoline, and distillate inventories increased in the United States last week.

Brent crude futures fell 21 cents, or 0.27 percent, to \$76.27 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude fell 25 cents, or 0.34 percent, to \$72.95.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



تراجعت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية المبكرة اليوم الأربعاء، بعد انتعاش وجيز في الجلسة السابقة، وذلك بعدما أظهرت بيانات زيادة غير متوقعة في مخزونات الخام والبنزين في الولايات المتحدة، ما عوض تأثير المخاوف بشأن إمدادات النفط العالمية. مع الإشارة إلى أن مخزونات النفط الخام والبنزين ونواتج التقطير كانت زادت في الولايات المتحدة الأسبوع الماضي.

وانخفضت العقود الآجلة لخام برنت 21 سنتاً، أو 0.27 في المئة، إلى 76.27 دولار للبرميل. وتراجع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 25 سنتاً، أو 0.34 في المئة، إلى 72.95 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ■ Saudi Arabia's FDI Stock Grows 6.1 Percent

The balance of foreign direct investment in Saudi Arabia recorded a growth of 6.1 percent by the end of the first quarter of this year, compared to the same period of the previous year, which indicates the confidence of foreign investors in the Kingdom's investment environment.

According to a recent report issued by the Ministry of Investment, foreign direct investment flows grew by 0.6 percent during the first quarter of this year, compared to the same period last year.

The number of investment licenses issued by the Ministry reached 2,728 licenses in the second quarter of 2024 on an annual basis, reflecting the country's position as an attractive destination for investors, which enjoys strong competitive advantages represented in a stable and business-friendly environment.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



## ■ رصيد الاستثمار الأجنبي المباشر في السعودية ينمو 6.1 في المئة

سجل رصيد الاستثمار الأجنبي المباشر في السعودية نمواً بنسبة 6.1 في المئة مع نهاية الربع الأول من العام الحالي، مقارنة بالفترة المماثلة من العام السابق؛ ما يدل على ثقة المستثمرين الأجانب في بيئة المملكة الاستثمارية.

ووفق تقرير حديث صادر عن وزارة الاستثمار، حققت تدفقات الاستثمار الأجنبي المباشر نمواً بما نسبته 0.6 في المئة خلال الربع الأول من العام الجاري، قياساً بالفترة ذاتها من العام المنصرم.

وبلغ عدد التراخيص الاستثمارية المصدرة من الوزارة 2.728 ترخيص في الربع الثاني من 2024 على أساس سنوي، ما يعكس مكانة البلاد كوجهة جاذبة للمستثمرين، والتي تتمتع بمزايا تنافسية قوية تتمثل في البيئة المستقرة والداعمة للأعمال.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

## Islamic Banks' Assets in the UAE Exceed 740 Billion Dirhams.. the Highest In Their History

The assets of Islamic banks operating in the UAE exceeded AED 740 billion at the end of May 2024, the highest in their history, according to the latest statistics from the Central Bank of the UAE.

Statistics showed that Islamic banks' assets reached AED 740.5 billion at the end of last May, an annual increase of 12.2 percent. Compared to about 660 billion dirhams at the end of May 2023, an increase equivalent to 80.5 billion dirhams, while it increased on a monthly basis by 0.4 percent, or the equivalent of 3.1 billion dirhams, compared to about 737.4 billion dirhams in April 2024. During the first five months of 2024, it increased by 5.5 percent, or AED 38.6 billion, compared to AED 701.9 billion by the end of December 2023.

[Source \(Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



## أصول المصارف الإسلامية في الإمارات تتجاوز 740 مليار درهم.. الأعلى في تاريخها

تجاوزت أصول المصارف الإسلامية العاملة في دولة الإمارات حاجز 740 مليار درهم في نهاية مايو 2024، الأعلى في تاريخها، وفق أحدث إحصائيات مصرف الإمارات المركزي.

وأظهرت الإحصائيات وصول أصول المصارف الإسلامية إلى 740.5 مليار درهم في نهاية مايو الماضي، بارتفاع على أساس سنوي بنسبة 12.2 في المئة مقارنة بنحو 660 مليار درهم في نهاية مايو 2023، بزيادة تعادل 80.5 مليار درهم، بينما زادت على أساس شهري بنسبة 0.4 في المئة أو ما يعادل 3.1 مليار درهم، مقابل نحو 737.4 مليار درهم في إبريل 2024. وخلال الأشهر الخمسة الأولى من 2024، ارتفعت بنسبة 5.5 في المئة أو ما يعادل 38.6 مليار درهم مقارنة مع 701.9 مليار درهم بنهاية ديسمبر 2023.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

## Taxes Account For 75 Percent of Jordan's Revenues

Taxes accounted for 75 percent of Jordan's total public revenues during the first five months of this year.

The latest central bank data showed that tax revenues from January to May rose to about \$4.1 billion. According to data based on figures from the Ministry of Finance, domestic revenues rose to \$ 5.47 billion as a result of the increase in some of its constituent items, especially tax revenues derived from various taxes such as sales and income

taxes, customs duties, and others. Taxes are divided between the sales tax of 16 percent on all but a few goods and services, income tax on profits and income of individuals, special tax on some goods and services exceeding 50 percent and 60 percent, customs duties, and other tax classifications.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



## الضرائب تستحوذ على 75 في المئة من إيرادات الأردن

استحوذت الضرائب على 75 في المئة من إجمالي الإيرادات العامة الأردنية خلال الأشهر الخمسة الأولى من العام الجاري.

وأظهرت أحدث بيانات البنك المركزي، ارتفاع العوائد المتحققة من الضرائب خلال الفترة من يناير/ كانون الثاني إلى مايو/ أيار الماضي إلى حوالي 4.1 مليارات دولار. ووفقاً للبيانات المستندة إلى أرقام وزارة المالية، ارتفعت الإيرادات المحلية إلى 5.47 مليارات دولار نتيجة ارتفاع بعض البنود المكونة لها بخاصة الإيرادات الضريبية المتحققة من الضرائب المختلفة كضريبيتي

المبيعات والدخل والرسوم الجمركية وغيرها. وتتوزع الضرائب بين ضريبة المبيعات التي تبلغ 16 في المئة على السلع والخدمات كافة، باستثناء عدد محدود منها، وضريبة الدخل على الأرباح ودخل الأفراد، والضريبة الخاصة التي تتجاوز على بعض السلع والخدمات 50 في المئة و60 في المئة، والرسوم الجمركية وغيرها من تصنيفات الضرائب.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

## Kuwait: 1.1 Percent Credit Growth... In The Second Quarter

The National Bank of Kuwait's weekly report revealed that domestic credit grew at a relatively moderate pace of 1.1 percent in the second quarter of this year, which led to an increase in the growth rate since the beginning of the year to date to 2 percent, and growth of 2.9 percent on an annual basis.

The report showed that the growth recorded in the second quarter was mainly driven by bank/financial institution lending, which rose by 9.2 percent on a quarterly basis, and securities purchases, which rose by 2.8 percent, rather than business sector lending/personal credit.

The report showed that the speed of implementation of development projects and the enactment of some long-awaited laws, given recent political developments, may be among the forces supporting credit growth in the future.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



## الكويت: 1.1 في المئة نموًا انتهاياً... بالربع الثاني

كشف التقرير الأسبوعي لبنك الكويت الوطني، عن نمو الائتمان المحلي بوتيرة معتدلة نسبياً بلغت 1.1 في المئة بالربع الثاني من العام الحالي، ما أدى لارتفاع معدل النمو منذ بداية العام حتى تاريخه إلى 2 في المئة، ونمو بنسبة 2.9 في المئة على أساس سنوي.

وبيّن التقرير أن النمو المسجل في الربع الثاني كان مدفوعاً بصفة رئيسية بإقراض البنوك/المؤسسات المالية المرتفع بنسبة 9.2 في المئة على أساس ربع سنوي، وشراء الأوراق المالية المرتفع بـ 2.8 في المئة، وليس بإقراض قطاع الأعمال/الائتمان الشخصي.

وأظهر التقرير أن سرعة تنفيذ المشاريع التنموية وإقرار بعض القوانين التي طال انتظارها، بالنظر إلى التطورات السياسية الأخيرة، قد يكونان من القوى الداعمة لنمو الائتمان في المستقبل.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

## ■ \$34.4 Billion Britain Needs To Spur Economic Growth

The think tank Deimos has called on the British government to inject 27 billion pounds (\$34.4 billion) to spur economic growth. Government spending must be increased to attract enough private capital to keep pace with other countries in the Group of Seven.

The center highlighted the importance of large investments to stimulate economic growth, as government spending can play a crucial role in stimulating private investment. The Centre proposes to direct these investments into infrastructure, innovation, and education, which can contribute to strengthening Britain's long-term competitiveness, as these steps are necessary to ensure that Britain remains a major player in the global economy.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



## ■ 34.4 مليار دولار تحتاجها بريطانيا لتحفيز النمو الاقتصادي

طالب مركز الأبحاث «ديموس» الحكومة البريطانية إلى ضخ 27 مليار جنيه استرليني (34.4 مليار دولار) لتحفيز النمو الاقتصادي. مع ضرورة زيادة الإنفاق الحكومي لجذب رأس المال الخاص الكافي لمواكبة الدول الأخرى في «مجموعة السبع».

وبيّن المركز أهمية الاستثمارات الكبيرة لتحفيز النمو الاقتصادي، حيث يمكن للإنفاق الحكومي أن يلعب دوراً حاسماً في تحفيز الاستثمارات الخاصة. ويقترح المركز توجيه هذه الاستثمارات إلى مجالات البنية التحتية والابتكار والتعليم، وهي المجالات التي يمكن أن تسهم في تعزيز القدرة التنافسية لبريطانيا على المدى الطويل، حيث تعدّ هذه الخطوات ضرورية لضمان أن تظل بريطانيا لاعباً رئيساً في الاقتصاد العالمي.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرّف\)](#)

## ■ 1.2 Percent Rise in Banking Sector Assets

Total banking sector assets in Qatar increased by 1.2 percent month-on-month (1.5 percent in 2024) in June 2024 to QAR 1.999 trillion.

The total loan portfolio in the banking sector increased by 0.4 percent month-on-month (up 2.9 percent in 2024). Deposits decreased slightly month-on-month (up 4.6% in 2024) in June 2024. The private sector services sector continued to drive up overall credit. With deposits declining slightly in June, the loan-to-deposit ratio rose to 128.4 percent, compared to 127.9 percent in May 2024.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



## ■ 1.2 في المئة ارتفاع أصول القطاع المصرفي

ارتفع إجمالي أصول القطاع المصرفي في قطر بنسبة 1.2 في المئة على أساس شهري (1.5% في 2024) في يونيو 2024 ليصل إلى 1.999 تريليون ريال قطري.

وارتفع إجمالي محفظة القروض في القطاع المصرفي بنسبة 0.4 في المئة على أساس شهري (ارتفاع بنسبة 2.9% في 2024). بينما انخفضت الودائع بشكل طفيف على أساس شهري (ارتفاع بنسبة 4.6% في 2024) في شهر يونيو 2024. واستمر قطاع الخدمات في القطاع الخاص في دفع الائتمان الإجمالي إلى الارتفاع. ومع انخفاض الودائع بشكل طفيف في يونيو، ارتفعت نسبة القروض إلى الودائع إلى 128.4 في المئة، مقارنة بـ 127.9 في المئة في مايو 2024.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرّف\)](#)

## ■ Gold Falls As Traders Assess the Prospect of A US Interest Rate Cut

Gold prices fell on Wednesday, as the dollar and US Treasury yields rose. Traders await further clues to anticipate the size of the interest rate cut that the Federal Reserve may make in September.

Spot gold fell 0.2 percent to \$2,385.60 an ounce. U.S. gold futures fell 0.3 percent to \$2,425.30. The recovery in US Treasury yields and the strength of the dollar are translating into some downward pressure on gold prices.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## ■ الذهب يهبط مع تقييم المتعاملين احتمالات خفض الفائدة الأميركية

انخفضت أسعار الذهب اليوم الأربعاء، مع ارتفاع الدولار وعوائد سندات الخزنة الأميركية. بينما ينتظر المتعاملون مزيداً من المؤشرات لتوقع حجم خفض أسعار الفائدة الذي قد يقدم عليه مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأميركي) في سبتمبر/أيلول. وهبط الذهب في المعاملات الفورية 0.2 في المئة إلى 2385.60 دولار للأونصة. وتراجعت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.3 في المئة إلى 2425.30 دولار. ويترجم الانتعاش في عائدات سندات الخزنة الأميركية وقوة الدولار إلى بعض الضغوط التي دفعت أسعار الذهب للهبوط.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرّف\)](#)